

动物营养学报 2010, Vol. 22 Issue (05) :1171-1176 DOI: 10.3969/j.issn.1006-267x.2010.05.007

综述

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

<< Previous Articles | Next Articles >>

反刍动物瘤胃微生物氨同化作用研究进展

王芃芃^{1,2}, 谭支良^{1*}

(1.中国科学院亚热带农业生态研究所, 亚热带农业生态过程重点实验室, 长沙 410125; 2.中国科学院研究生院, 北京 100049)

Research Advances in Characterisation of Ammonia-assimilation of Microorganisms in the Rumen

WANG Fenfen^{1,2}, TAN Zhiliang^{1*}

(1. Institute of Subtropical Agriculture, the Chinese Academy of Sciences, Key Laboratory of Free-ecological Processes in Subtropical Region, Changsha 410125, China; 2. Graduate School of Chinese Academy of Sciences, Beijing 100049, China)



摘要
参考文献
相关文章

Download: PDF (730KB) HTML (0KB) Export: BibTeX or EndNote (RIS) Supporting Info

摘要 反刍动物瘤胃微生物利用氨合成微生物蛋白质 (microbial protein, MCP) 主要通过谷氨酸脱氢酶 (glutamate dehydrogenase, GDH) 路径和谷氨酰胺合成酶-谷氨酸合成酶复合酶系 (glutamine synthetase-glutamate synthase, GS-GOGAT) 路径。氨同化作用过程中的关键酶有GDH、丙氨酸脱氢酶 (alanine dehydrogenase, ADH)、谷氨酰胺合成酶 (GS) 和谷氨酸合成酶 (glutamate synthase, GOGAT) 等, 其活性主要受到氨浓度的影响。本文主要综述了瘤胃微生物氨同化作用过程及其关键酶。

关键词: 瘤胃微生物;氨同化作用;微生物蛋白质;谷氨酰胺合成酶;谷氨酸脱氢酶

Abstract: Rumen microorganisms utilize ammonia for microbial protein (MCP) synthesis mainly through glutamate dehydrogenase (GDH) pathway and glutamine synthetase-glutamate synthase (GS-GOGAT) pathway. There are several key enzymes such as GDH, alanine dehydrogenase (ADH), GS, glutamate synthetase (GOGAT) and so on in ammonia assimilation, whose activity are affected by ammonia concentration. This article mainly reviewed the characterisation of ammonia-assimilation by microorganisms in the rumen and the key enzymes involved. [Chinese Journal of Animal Nutrition, 2010, 22 (5):1171-1176]

Keywords: rumen microorganisms; ammonia assimilation; microbial protein; glutamine sythetase; glutamate dehydrogenase

引用本文:

. 反刍动物瘤胃微生物氨同化作用研究进展[J]. 动物营养学报, 2010,V22(05): 1171-1176

. Research Advances in Characterisation of Ammonia-assimilation of Microorganisms in the Rumen[J]. Chinese Journal of Animal Nutrition, 2010,V22(05): 1171-1176.

链接本文:

http://211.154.163.124/Jweb_dwyy/CN/10.3969/j.issn.1006-267x.2010.05.007 或
http://211.154.163.124/Jweb_dwyy/CN/Y2010/V22/I05/1171

没有本文参考文献

没有找到本文相关文献

Copyright 2010 by 动物营养学报

Service

- 把本文推荐给朋友
- 加入我的书架
- 加入引用管理器
- Email Alert
- RSS

作者相关文章